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Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 210 af 7. januar 2019 (alm. del). Spørgsmålet er stil-
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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvad årsagen er til, at tobaksafgifter ikke følger det almindelige for-

brugerprisindeks? 

 

Svar 

Regeringen følger løbende udviklingen i tobaksmarkedet, fordi det er vigtigt at finde den 

rette balance mellem målsætningen om at nedbringe tobaksforbruget og dermed forbedre 

folkesundheden og samtidig undgå betydelige negative effekter på grænsehandlen og sta-

tens indtægter, jf. SAU alm. del – svar på spm. 209.  

 

Regeringen har desuden et skattestop, som indebærer, at regeringen som udgangspunkt 

ikke vil forhøje nogen skat eller afgift. En indeksering af tobaksafgifterne eller de øvrige 

afgifter, som er fastsat i kroner og øre, vil således være i strid med skattestoppet. Regerin-

gen har derimod fokus på at lempe skatter og afgifter, og har således siden 2015 gennem-

ført betydelige lempelser og forenklinger af skatte- og afgiftssystemet. 
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